

朝陽科技大學 099學年度第2學期教學大綱
Entity Tax Strategy 企業租稅策略

當期課號	7083	Course Number	7083
授課教師	張進德	Instructor	,
中文課名	企業租稅策略	Course Name	Entity Tax Strategy
開課單位	會計系碩士班一A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	3	Credits	3
課程目標	以個案就行政法、租稅法、稽徵實務及法院判決加以綜合分析，及如何實際操作企業租稅策略。	Objectives	This course will choose some actual cases that are discussing on the corporate taxation strategy including the administrative law、Tax law、Tax Levy Law、Tax Collection Act、and Court's Judgment. Discussion and practice are emphasized.
教材	1.教科書 企業租稅策略（張進德博士編著，冠衡國際企業管理顧問股份有限公司出版） 2.參考資料 (1)新租稅法與實例解說 (2)近10年最高行政法院裁判要旨 (3)大法官會議解釋 (4)財政部所得稅、營業稅法令彙編 (5)國稅局各行業（16行業）查核技術手冊	Teaching Materials	Text book: Corporate tax strategy (Edited by Dr. JinnDer Chang, Published in the Guan Heng International Management Consulting Co., Ltd.) Reference: (1) Explanation and examples of the new Tax Law (2) The past 10 years of the Highest Administrative Court decision (3) The Judicial Yuan interpretation (4) Income tax and Business tax Act compilation edited by Ministry of Finance (5) Audit technical manuals of the industry edited by National Tax Administration
成績評量方式	1.上課討論40% 2.期終（末）論文報告60%	Grading	(Class discussions 40%) (End of period paper reports 60%)
教師網頁	-		
教學內容	第一章 租稅環境與租稅策略 第二章 關係企業避稅型態 第三章 營業收入逃、漏稅查核 第四章 營業成本之逃漏與查核方法 第五章 營業費用之虛報與查核 第六章 企業設立前的租稅規劃 第七章 會計方法選擇 第八章 企業交易型態 第九章 會計帳務處理技巧 第十章 免稅所得交易 第十一章 資本結構 第十二章 國外投資 第十三章 租稅優惠	Syllabus	(Chapter 1 Tax environment and tax strategy) (Chapter 2 Types of tax-avoidance in the relational enterprises) (Chapter 3 How to audit tax evasion on operating revenue) (Chapter 4 Audit methods of tax evasion on operating cost) (Chapter 5 How to audit falsify on operating expenses) (Chapter 6 The tax planning of prior to enterprises set up) (Chapter 7 Choice of accounting Methods) (Chapter 8 Types of business transaction) (Chapter 9 Techniques of process accounting accounts) (Chapter 10 Tax-exempt income transactions) (Chapter 11 Capital Structure) (Chapter 12 Foreign investment) (Chapter 13 Tax incentives)

尊重智慧財產權，請勿非法影印。